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    Ахмет Байтұрсынов атындағы Қостанай мемлекеттік университетінің студенттер газеті

В КГУ им. А. Байтурсынова про-
шел республиканский семинар 
профсоюзных организаций учеб-
ных заведений нашей области.  
Насколько реально  утверждение о 
том, что каждый 3-й студент явля-
ется членом профсоюза и  имеют 
ли студенты нашего вуза представ-
ление о работе профсоюза в уни-
верситете?  Какое количество сту-
дентов активно сотрудничает с ними и часто ли к ним 
обращаются за помощью? Ответы на эти вопросы най-
дете в материале А. Леоновой на 2-й стр. номера. 

Профсоюз – сила?

В этом месяце 
свои юбилеи от-
метили Алексан-
дра Тегза и Сафар 
Колдыбаев. Эти 
люди не нуждают-
ся в представле-
нии. Наши корре-

спонденты В. Маматова и А. Ибрагимова встретились 
с ними, чтобы поговорить  о жизни, о работе и о семье. 
Читайте  на 4-й стр. номера в рубрике «Гостиная». 

Наша «Гостиная»

В последнее время сре-
ди молодежи появилась но-
вая мода. Мода на чтение книг. 
И дабы не отставать от совре-
менного поколения, 14 апре-
ля  в КГУ им.А.Байтурсынова 
на базе центра знаний  "Білім 
орталығы" была проведена ак-
ция  "Библионочь-2017", ко-

торое  приурочено к Всемирному дню  книги и ав-
торского права. Е. Кизяева побывала там и рас-
сказала все подробности, об этом на 6-й стр.

Ночь в библиотеке

А.Байтұрсынов атындағы 
ҚМУ-де «Байтұрсынов 
оқулары» халықаралық 
ғылыми-тәжірибелік кон-
ференциясы «Елдің 
технологиялық мо-
дернизациясы мен 
жаһандық бәсекелестігін 
жылдамдатудағы ғылым мен тәжірибенің үлесі» 
атты тақырып аясында өтті. Маңызды іс-шараға 
Қостанай облысының әкімдігі, алыс-жақын ше-
телдерден келген ғалымдар, ТМД және ҚР-
ның жоғары оқу орындарының оқытушылары 
және ғылыми қоғамдастық мүшелері қатысты.

Толығырақ 5-беттен оқи аласыздар.

Байтұрсынов оқулары

Елбасы «Егемен Қазақстан» газетінде шыққан 
«Болашаққа бағдар – ұлттық жаңғыру» атты 
мақаласында 2025 жылға қарай іс қағаздарын, 
мерзімді баспасөзді, оқулықтарды латын әліп¬биіне 
көшіру керектігін айтқан. Ал түрлі сала маман-
дары Президенттің бұл ойын құптайды ма? 

Оқу ордамыздың оқытушылары 
мен студенттерінің пікірі 7-бетте.  

Латын әліпбиіне көшу керек пе?

Арай ЖЕҢІС,
ГӘФ Журналистика 
мамандығының 
2 курс студенті 

ҚМУ-де қазақ 
қыздарының сұлулығы 
мен инабаттылығын 
дәріптейтін «Асыл 
ару»  әсемдік байқауы 
өтті.  Байқауға қатысуға 
үмітті 50 қыздың арасы-
нан қазылар алқасының 
көңілінен шыққан тоғыз 
ару сұлулар сайы-
сына жолдама алды. 
Олар: экономикалық 
факультетінің 3-курс 
студенті  Ақмарал 
Сұлтанова, аграрлық-
б и о л о г и я л ы қ 
факультетінің  3-курс 
студенті  Меңсұлу Шам-
шатова,  экономикалық 
ф а к у л ь т е т і н і ң 
2-курс студенті  
Жансая Тобағабылова,  
гуманитарлық-әлеуметтік 
факультетінің  1-курс 
студенті  Айбарша  
Лекер, ветеринарлық және 
мал шаруашылық техно-
логиясы факультетінің 
1-курс студенті  Сағыныш 

Нұрышева,  ақпараттық-
т е х н о л о г и я л а р 
ф а к у л ь т е т і н і ң 
1-курс студенті  
Зарина Нұритдин, 
инженерлік-техникалық 
факультетінің 1-курс 
студенті Венера Берда-
лиева,  заң факультетінің  
1-курс студенті Мнашева  
Айжан. Ал 9-шы үміткерді 
әлеуметтік желілерде 
дауыс беру арқылы 
анықтады. Ғаламтор 
тұтынушылары «Асыл 
Ару» байқауына қатысуға 
үміткер көп қыздың ара-
сынан гуманитарлық-
әлеуметтік факультетінің 
2-курс студенті Гүлім 
Сағыдатты таңдады. 
Іріктеу аяқталды, 
финалға жолдама алған 
сұлулардың есімі белгілі 
болды. Ендігі кезең – 
финалға дейінгі сынақтар 
кезеңі. Қыздар ақтық 
сынға дейін бірнеше 
сайыстарға қатысты. 
Олар әділ қазылар 
алқасының бағалауымен 
өткен зияткерлік дода-
да, актерлік қабілеттерін 
ұштайтын шеберлік 

сыныптарында, бет-
күтімі, әрлеу әдістері, 
фотосессия  сияқты  
кезеңдерде бақ сынады. 

Аруларымыз қолдау 
көрсеткен, өздерін 
«бәйгеге баптаған» 
бірнеше қала азаматта-
рына  І.Омаров атындағы 
қазақ драма театрының 
талантты актерлері 
Әлімхан Мырзахан мен 
Диана Тұрсыноваға, 
әрлеуші, ҚМУ-нің түлегі 
Индира Баяндинаға, 
биші Анар Сәбитоваға 
алғыстарын айтады. 

О л а р 
бойжеткендеріміздің бой-
ынан қыз балаға тән 
әсемдіктің таңдаулы 
қырларын таба білді.  
«Асыл ару» байқауы – 
қазақ қызының бейнесін 
ашатын,  жас қыздарды 
салт-дәстүрді білуге, 
құрметтеуге дәріптейтін, 
тәрбиелік мәні зор байқау. 
Көптен күткен мереке, 
ғажайып сайыстың ақтық 
сыны төрт кезеңнен тұрды.  

  Алғашқы кезеңде сай-
ыскерлер өздерін виде-
оролик арқылы таны-

стырса, екінші кезеңде 
қазақ халқының ұлттық 
киімдерінен сән топ-
тамасын көрсетті. Ал, 
байқаудың үшінші  
бөлімінде қыздардың 
өнерін тамашаладық.  
Байқаудың соңында 
арулар кешкі сән 
к ө й л е к т е р і м е н 
к ө р е р м е н д е р д і 
т а м с а н д ы р д ы .  

Үш сағатқа созылған 
қызықты байқаудың бас 
жүлдесін ақылына көркі 
сай ветеринарлық және 
мал шаруашылық техно-
логиясы факультетінің 
сұлуы Сағыныш 
Нұрышева жеңіп алды.   
Онымен қоса Сағыныш 
«Ғаламтор аруы» деген 
атаққа да ие болды. Ал 
күміс жүлдегер атанған  
заң факультетінің 
ару қызы – Айжан 

Мнашева. «Ерек-
ше ару» атағына Гүлім 
Сағыдат, «Жарқын ару» 
атағына Зарина Нұритдин, 
«Зерек ару» атағына Ай-
барша Лекер және Айжан  
Мнашева лайық 
деп саналды.  

Асыл Ару-2017

Сағы
ныш Нұры

шева  

ҚМУ ар
уы ата

нды
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Владимир ГЕРШУН,  
профессор

(Окончание. Начало 
в предыдущем номере)

 На долю Казахстана вы-
пала историческая мис-
сия встречать людей, чаще 
всего обездоленных и уни-
женных, из разных регио-
нов царской России, а за-
тем и СССР. В Казахстане 
обрели свою новую роди-
ну переселенцы столыпин-
ских реформ, репрессиро-
ванная интеллигенция ста-
линского режима, эвакуи-
рованные и ссыльные на-
роды в тяжелые годы Вто-
рой мировой войны, люди 
разных национальностей в 
период освоения целинных 
земель. И независимо от 
точки зрения власть иму-
щих, всех этих людей каза-
хи встречали радушно. Во 
все времена, и особенно в 
тяжелый период военного 
лихолетья, проявилась вы-
сокая духовность этого эт-
носа. И куда бы затем ни 
отправлялись переселен-
цы – в дальнее или ближ-
нее зарубежье, они всегда 
с большой теплотой и бла-
годарностью вспоминают 
Казахстан и казахстанцев.

     Философия благодар-
ности у нас в Казахстане 
формировалась в течение 
многих столетий. И поэто-
му «День благодарности», 
который был учрежден в 
2016г. Главой нашего го-
сударства, воспринят наро-
дом Казахстана с большим 
воодушевлением. «День 
благодарности» поднима-
ет на более высокий уро-
вень наши межэтнические 
отношения. В честь озна-
менования «Дня благодар-
ности» необходимо соору-
дить в городе Костанае па-

мятник «Доброму сердцу 
степного казаха». Это па-
мятник нашим отцам и де-
дам, которые вполне за-
служили этой высокой че-
сти. Этот памятник помо-
жет нам сохранить связь 
поколений и передать ду-
ховный и патриотический 
заряд от наших отцов и 
дедов нашей  молодежи.

 Когда я стою у памят-
ника жертвам политиче-
ских репрессий в селе Ак-
мол, что под Астаной, то у 
меня появляется чувство 
глубокого уважения к на-
шей стране, которая на-
шла возможным воздать 
должное безвинно постра-
давшим людям разных на-
циональностей. Мы, казах-
станцы умеем понимать 
и ценить разность в лю-
дях, в культуре, ментали-
тете, языке, религии, и че-
рез это взаимное уважение 
мы обритаем социальную 
стабильность, мир, дружбу 
и уверенность в будущем.

Духовные и религи-
озные универсалии 

Обычно духовность свя-
зывают с религиозным чув-
ством. Но и с другой сторо-
ны, значительный вклад 
в формировании духовно-
сти человека вносят мно-
гие сугубо светские дисци-
плины (философия, куль-
турология, этика, эстети-
ка и др.), классическая ли-
тература, искусство и т.п.

Роль религии в воспи-
тании духовности всегда 
была и остается не только 
огромной, но и фактически 
главной. В течение мно-
гих тысячелетий религиоз-
ные доктрины создали ду-
ховно-нравственные осно-
вы современной цивилиза-
ции. И только когда стало 
ясно, что пренебрежение 
духовностью ведет не толь-

ко к личной деградации че-
ловека, но и разрушитель-
но сказывается на социаль-
ных  и экономических про-
блемах, мы начали пред-
принимать попытки вос-
становить духовное воспи-
тание (был снят запрет на 
религиозную веру, введе-
но преподавание основ ре-
лигии, установлены рели-
гиозные праздники и т.п.).  

Общим знаменателем 
для всех религий являет-
ся их духовность. Основ-
ные нравственные обя-
занности, которые пред-
писывают основные рели-
гии мира: справедливость, 
честность, доброта, прав-
дивость, любовь к ближне-
му, достойный образ жиз-
ни, чтить Бога и проро-
ков. Если из каждой рели-
гии убрать то, что отличает 
ее от других, то останется 
суть, «сердцевина», прак-
тически одинаковая у всех 
религий.Конечно, у каж-
дой религии есть свои спец-
ифические обряды, кото-
рые присущи только ей. 
Иногда внешнюю (обрядо-
во-ритуальную) часть ре-
лигии сравнивают с телом, 
а ее внутреннюю (эзотери-
ческую) – с душой.  Мно-
гие люди способны видеть 
только внешнюю часть ре-
лигии и поэтому они за-
блуждаются, поступая ана-
логично тем, кто оценива-
ет человека только по его 
одежде, не интересуясь его 
внутренним миром, его ду-
шой. Эти внешние разли-
чия не являются принци-
пиальными и они не мо-
гут служить причиной ка-
ких-либо серьезных раз-
ногласий между верующи-
ми различных конфессий. 
Мало того, верующие люди 
впадают в грехгордыни и 
демонстрируют свою огра-

ниченность, когда призна-
ют только свою религию, 
отвергая все остальные.

Конфессиональные раз-
личия не имеют суще-
ственного значения по той 
простой причине, что Все-
вышний един – и  толь-
ко обряды общения с Ним 
различные. Все религии 
признают единственный 
путь к Богу – путь любви. 
Есть только один главный 
аспект всех религий – это 
любовь. Это главный стер-
жень, на котором форми-
руется духовность нашей 
цивилизации. Поэтому со-
держание духовности, по 
сути своей, является оди-
наковым и для иудея, и для  
христианина, и для мусуль-
манина. Будущее челове-
чества во многом зависит 
от согласия между христи-
анами и мусульманами. 
Духовность – это челове-
ческое в человеке. Духов-
ность – это не достижение, 
а путь, по которому должен 
идти человек. В упрощен-
ном виде это означает, что 
человек должен всегда тво-
рить добро и избегать зла. 

Каждая традицион-
ная религия несет в себе 
общечеловеческие цен-
ности,  которые являют-
ся универсальными.Сход-
ство основных религиоз-
ных предписаний у раз-
личных вероучений позво-
ляет говорить о существо-
вании единой и универ-
сальной морали для всего 
человечества.Духовность 
не может быть клановой. 

В настоящее время ре-
лигию, призванную воз-
вышать духовность челове-
ка, используют для проти-
воположных целей.Опас-
ность состоит в том, что 
нередко религию тракту-
ют так, как это кому-то вы-

годно. К сожалению, 
современное челове-
чество потонуло в ме-
лочах, в разности ре-
лигиозных ритуа-
лов, пренебрегая глав-
ным, что объединя-
ет все основные рели-
гии и всех верующих.
Большинство людей 
даже не подозревают 
об общих корнях и ду-
ховном единстве авра-
амических религий и 
поэтому находятся во 
власти различных мифов. 
Экстремизм эксплуатиру-
ет недостаточную осведом-
ленность молодых людей 
в вопросах религии. Полу-
знание – бич нашего вре-
мени, на котором вырас-
тает религиозная вражда. 

Вне зависимости от того, 
следует ли человек Торе, 
Библии или Корану, он 
должен научиться видеть в 
них единые духовные кор-
ни, объединяющие всех 
людей. Мы живем в мно-
гополярном мире и нель-
зя признавать только одну 
какую-либо религию, от-
вергая все остальные. Там, 
где одна ценность подчи-
няет себе все другие, ни о 
какой духовности не мо-
жет быть и речи. Истин-
ная религиозность долж-
на умиротворять и объе-
динять людей, а не созда-
вать почву для раздора.

Духовно здоровый че-
ловек – это человек ще-
дрый, милосердный, лю-
бящий и добрый по отно-
шению ко всем людям не-
зависимо от их культу-
ры, национальности и ре-
лигии. Ведь если бы все 
люди приходили к обще-
человеческим истинам и 
выше всего ценили добро-
ту, любовь, терпимость, со-
страдание, красоту, гармо-

нию, сопричастность душ, 
то мир стал бы иным, а че-
ловек – здоровым и счаст-
ливым. Не было бы войн, 
насилия, несправедливо-
сти, стяжательства, зави-
сти, злобы и многих других 
бед человечества.     Чело-
век должен научиться кон-
центрировать в себе духов-
ную энергию и передавать 
ее окружающим – одухот-
ворять их, то есть создавать 
вокруг себя «ауру добра». 
Неприятие духовности 
является главной ошиб-
кой не только для челове-
ка, но и в целом  для со-
временной цивилизации.

Путей обретения ду-
ховного здоровья – вели-
кое множество. Кто-то бу-
дет развивать эстетические 
чувства, посещая театр, му-
зей, картинную галерею 
или слушая камерную му-
зыку; другой обратится к 
классической и канониче-
ской литературе, укрепляя 
свою веру, надежду и лю-
бовь; третий будет разви-
вать свои творческие спо-
собности и обретать смысл 
своей жизни. Каждый че-
ловек вправе выбирать то, 
что наиболее созвучно его 
внутреннему миру. Важ-
но не стоять на месте, а по-
стоянно работать над со-
бой, поднимаясь на кру-
тую вершину духовности.

 Светское государство и высокая духовность   

Камила 
САЛКЫМБАЕВА, 
студентка 2 курса  
ГСФ специальность 
«журналистика»

II Международная сту-
денческая научно-практи-
ческая конференция: «По-
знание мира через ино-
странный язык: страна, 
история, культура» про-
шла на базе кафедры ино-
странных языков КГУ им. 
А. Байтурсынова, к кото-
рой присоединились сту-
денты всех ВУЗов города.  

Современный мир стре-
мительно развивается. Ча-
сто можно услышать вы-
ражение, что нынешний 
век – это век конкурен-
ции, поэтому немаловаж-
но знание нескольких язы-
ков. Но познание языка 
невозможно без углубле-
ния в культуру и историю 
страны. С такими доводо-
ми выступали студенты на 
научной конференции, и с 
этим никак не поспоришь.

Работа конференции 
проходила по четырем  
секциям. Первая - этниче-
ская культура сквозь при-
зму инностранного языка. 
Вторая – социально-поли-
тические проблемы обще-

ства: от истории к совре-
менности. Третья - текст: 
прагматический, культу-
рологический, переводче-
ский и когнитивный аспек-
ты и четвертая - роль ин-
ностранного языка в систе-
ме современного профес-
сионального образования. 
Модераторами этих секций 
были преподаватели кафе-
дры инностранных языков:  
Татьяна Завитова,  Марина   
Сон и Татьяна  Кучерявая.

После отбора лучших 
научных работ, двадцать 
пять студентов выступи-
ли со своими докладами, в 
котолрых затронули про-
блемы перевода и транс-
крипции, история запад-
ных стран и их культура, 
ценостные орентиры, ли-
тература, известные твор-
ческие и политические 
деятели мира, роль ино-
странного языка в инфор-
мационных технологиях. 

Каждый преподаватель 
тщательно подготовил сво-
их подопечных. Времена-
ми казалось, что это не сту-
денческая научно-прак-
тическая конференция, а 
встреча опытных филоло-
гов или историков за кру-
глым столом. За выступа-
ющими хотелось наблю-

дать часами, но регламент 
был ограничен: всего пять 
– семь минут на каждого.

Во время конференции 
можно было услышать ан-
глийскую, немецкую, ка-
захскую и русскую речи. 
Участники сопровожда-
ли свои выступления кра-
сочными презентациями. 
Выступали они как по од-
ному, так и в группах. Не-
которые даже выступали 
полиязычно. После само-
го выступления зрители в 
лице студентов и препода-
вателей  могли задать ин-
тересующие их вопросы.

Все выступавшие были 
награждены сертификами 
за участие в работе науч-
но - практической конфе-
ренции, а  все научные до-
клады будут опубликованы 
в специальном сборнике. 

Такого рода мероприя-
тия всегда получают боль-
шой отклик. Оргромное ко-
личество студентов желают 
обменяться опытом и по-
знать что-то новое. Каждый 
человек хочет развивать-
ся и это отличная возмож-
ность, ведь наибольшие 
знания и опыт ты приоб-
ретаешь во время исследо-
вательской деятельности.  

Анастасия 
ЛЕОНОВА, студентка 
2 курса ГСФ
 специальность 
«журналистика»

«С каждым годом в на-
ших рядах растет числен-
ность молодежи. Сегод-
ня  каждый третий член 
профсоюза - это молодежь 
до 35 лет». Именно с этих 
слов начался республи-
канский семинар профсо-
юзных организаций учеб-
ных заведений нашей об-
ласти, который состоялся 
на прошедшей  неделе на 
базе нашего университета.

Нельзя не согласиться с 
тем,  что профсоюз играет 
немаловажную роль в ра-
боте колледжей  и универ-
ситетов. Каждый год чис-
ленность профсоюзных ря-
дов  пополняется огром-
ным количеством студен-
тов. Без молодежи невоз-
можна работа по модерни-
зации профсоюзного дви-

жения и совершенствова-
ния кадровой политики, 
утверждают лидеры слета. 
Давайте узнаем, насколь-
ко реальны все эти утверж-
дения, имеют ли студен-
ты КГУ им.А.Байтурсынова 
представление о работе 
профсоюза в университе-
те?  Какое количество сту-
дентов активно сотрудни-
чает с ними и часто ли к 
ним обращаются за помо-
щью? Попытаемся найти 
ответы на все эти вопросы. 

Для этого, я прове-
ла опрос среди студен-
тов разных курсов и фа-
культетов нашего вуза, 
используя в том чис-
ле и социальные сети. 

Но только  10 человек 
смогли смело  сформули-
ровать свою позицию от-
носительно данной орга-
низации. Я не буду назы-
вать имена этих студентов, 
а лишь отмечу, что из этого 
количества лишь двое сту-
дентов отозвались о про-
фсоюзе положительно. 

- Без помощи профсо-
юза наша команда КВН 
«Голливуд» не смогла 
бы добиться высоких ре-
зультатов,  - делится сво-
им мнением  член ко-
манды Данил Скиба.

Его поддерживает ка-

питан команды КВН «Ден-
ди» Серик Кульпеисов:

-Профсоюз без проблем 
пошел нам  навстречу, 
когда мы обратились за 
материальной поддерж-
кой, благодаря этой по-
мощи мы смогли съез-
дить на игру в г.Троицк.

 А вот остальные студен-
ты выразили недовольство 
в сторону профсоюза: «О 
работе профсоюза знает 
лишь определенный круг 
лиц. Единицы студентов 
обращаются к ним с про-
блемами, и то благодаря 
эдвайзеру и декану». Или 
вот: «Профсоюз совсем не 
афиширует свою деятель-
ность, поэтому и скла-
дывается мнение, что 
они ничего не делают».

Вывод, увы, плачев-
ный. Работа профсоюза на-
шего вуза, по словам об-
учающихся, минималь-
на и представление о ней 
они совершенно не имеют. 
Здесь не стоит забывать о 
том, что профсоюзная ор-
ганизация – это не толь-
ко материальная платфор-
ма, но прежде всего, соци-
альная защита интересов 
студентов, которая к со-
жалению по непонятным 
причинам отсутствует. По-
везло лишь КВН-щикам.

П Р О Ф С О Ю З - С И Л А ?Через тернии к знаниям
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Тұмарым 
БАБАСАНОВА,
ГӘФ Журналистика 
мамандығының 
2 курс студенті 

Біздің университет-
те, Ахаң атындағы қара 
шаңырақта студент-
тер білім алып қана 
қоймай, өздерін әр түрлі 
қырынан көрсете ала-
ды. Студенттердің оқудан 
тыс уақытын қызықты 
және пайдалы өткізуіне, 
жастардың дарыны мен 
талабын ұштауға білім 
ошағы көп назар аудара-
ды. Мәселен универси-
тетте спорттық үйірмелер, 
«Ахмет ұрпақтары» де-
бат клубы, «Жайдарман» 
көңілді тапқырлар клубы, 
«Арулар отауы» сияқты 
бірнеше орталықтар бар. 
Жастардың жаңа дос- 
тар табуға, өздерін 
басқа қырынан көрсетуге 
мүмкіндік беретін «Өнер» 
студиясы тағы бар. Бұл 
өнер ошағынан талай та-
лантты жас түлеп ұшты. 
Олардың орнын жаңа 
буын толықтырып отыра-
ды. Солардың бірі қаракөз 
әнші – Мөлдір Бахтияро-
ва. Мөлдір ақпараттық тех-
нологиялар факультетінің 
3-курс студенті. Ол 
таңдаған мамандығымен 
қоса әншілік өнерін 
де бірдей алып жүр. 

Кішкентайынан өнерге 
құштар Мөлдір бес жасы-
нан бастап ән үйірмелеріне 

жазылып, өнерге деген 
алғашқы қадамын «әнші 
балапан» байқауынан 
бастаған. Мектепте оқып 
жүріп ауданаралық, 
облыстық, тіпті, 
республикалық ән додала-
рына қатысқан. Мұқағали 
Мақатаевтың жетпіс 
жылдығына орай Алматы 
қаласында өткен «Жырлай-
ды жүрек» республикалық 
байқауында жүлделі 
3-орынды қанжығасына 
байлап қайтты. Сондай-
ақ «Күншуақ» ән сайысын-
да да 3-орынды иеленген. 

Өнерлі өрен тоғызыншы 
сыныпты аяқтап, Астана 
қаласындағы «Өнер» ака-
демиясына оқуға түседі. 
Бірақ ата-анасы қарсы 
болғандықтан, мектептегі 
оқуын жалғастыруға тура 
келеді. Он бірінші сыныпты 
тәмәмдаған Ақтөбе облы-
сы, Әйтеке би ауданының 
тумасы Ахмет Байтұрсынов 
атындағы Қостанай 
мемлекеттік университетіне 
оқуға түседі. Ол қазір 
өнерден ауылы алыс 
ақпараттық технологиялар 
факультетінде білім алып 
жатыр. Дегенмен әнші 
қыздың заман талабына 
сай таңдаған мамандығы 
ойынан шықты. Ал өнерін 
«Өнер» студиясында 
ұштап жүр. Мөлдір универ-
ситет қабырғасында өтетін 
концерттердің көзайымы. 
«Тұмар» тобының әншісі, 
жеке де әндер орын-
дайды. Жас әнші көбіне 

эстрадалық әндерді 
шырқайды. Көрерменді 
билететін көңілді, рухты оя-
татын патриоттық әндерді 
де әуелеткенді ұнатады. 
Қазақ эстрадасынан Мар-
жан Арапбаева, Жанар 
Дұғалова, Диана Шарапо-
ва сынды әншілерді үлгі 
тұтса, шетел әншілерінен 
Ани Лорак, Полина Га-
гаринаны тыңдайды.   

Ашық, жайдарлы 
мінезімен кез-келген 
адамды баурап алатын  

Мөлдірдің университетте, 
әсіресе «Өнер» студиясын-
да табысқан достары көп. 

Әлі де түрлі ән 

байқауларына қатысып, 
бақ сынайтынын айтады. 
Мәселен, Костанайда өткен 
«Х фактор» жобасының 
іріктеу кезеңінен мүдірмей 
өткен. Кейін, өкінішке орай, 
денсаулығына байланысты 
келесі кезеңдерге қатыса 
алмады. 2016-жылы «Ми-
нута славы»  байқауына 
қатысады. Бұл сайы-
стан да құр қол қайтпады, 
2-орынды ұтып алды. 

Мөлдір Бахтияро-
ва оқу орнындағы түрлі 

і с -шараларға 
қ ұ л ш ы н а 
қ а т ы с а д ы . 
Университеттің 
«Үздік ондығын» 
а н ы қ т а ғ а н 
о қ ы т у ш ы л а р 
мен студенттер-
ден құрылған 
к о м и с с и я 
мүшелері та-
лапты қыздың 
е ң б е г і н 
елеп, 2014-
жылы «Жыл 
б е л с е н д і с і » 
н о м и н а ц и я -
сын берген.  

Мөлдір өнер 
мен білімді 
қатар алып жүр.  
Бұл сөзімнің 
дәлелі ретінде   
2016 жылы 
республикалық 
«Ғылым шарай-

насы» жобасында «Сайт-
тарды құру технология-
лары» тақырыбы бойын-
ша ғылыми жұмысымен 

1-орынды иеленгенін 
және республикалық 
«Жас ғалым» ғылыми 
байқауының  жеңімпазы 
атанғанын тілге 
тиек етуге болады.  

Мақсат қоя білген жан 
жетістікке жетеді. Талантты 
қыздың қазіргі уақыттағы 
басты мақсаты – ата-
анасының үмітін ақтап  
оқуын үздік аяқтау, оқып 
жатқан мамандығының 

шебері атану. 
«Өнерім – өмірім» 

дейтін Мөлдір Алматы 
қаласындағы Темірбек 
Жүргенов атындағы 
«Өнер» акдемиясына оқуға 
түсіп, туа біткен дары-
нын ары қарай дамытқысы 
келеді. Екі мамандықты 
қатар алып жүре ала-
тынына сенімді қаракөз 
қызға сәттілік тілейміз!    

Өнерім – өмірім 

Арайлым 
ҚАБИМОЛДАҚЫЗЫ,
ГӘФ Журналистика 
мамандығының 
3 курс студенті 

Қазақ халқы өткір сөзге, 
салиқалы сынға қашан 
да құлақ асқан. Әсіресе, 
ақсақалдар мен билердің  
тұшымды ойлары мен са-
ралы сөздері ханның өзін 
бей-жай қалдырмаған. Ал 
қазіргі кезде сөздің қадірін, 
бағасын білетін тұлғалар – 
қаламы ұшқыр, ойы өткір 
журналистер. Бүгінде БАҚ 
өкілдері мемлекеттік орган-
дар мен қарапайым халық 
арасындағы қатынасты 
қалыптастырады, өзекті 
мәселелердің шешімін 
табуға ықпал етеді. 

Осындай орақ тілді, 
қазақ қыздарынан шыққан 
тұңғыш журналист – 
Нәзипа Сегізбайқызы 
Құлжанова. Ол 1887-
жылы 27 шілдеде Торғай 
қаласында дүниеге келген. 

Үлкен талант иесі Нәзипа 
1902 жылы Қостанай 
қаласындағы орыс-қазақ 
гимназиясын тәмамдап, 
1903-1904 жж. оқытушылар 
семинариясында ұстаздық 
қызмет еткен.  Нәзипа 
Сегізбайқызы жастайынан 
ержүрек, жігерлі қыз болған. 
Әке-шешесі оны бір жігітке 
атастырып, қалыңмалын 
алған. Қыз бой жетіп,  
жігітті сүймегендіктен, 
оған тұрмысқа шығудан 
бас тартқан. Алайда қазақ 

даласының салты бой-
ынша бұрын берілген 
қалыңмалын қайтаруға 
тиісті болған. Бірақ, қыздың 
отбасының материалдық 
жағдайы төмен еді... 
Қиын жағдайдан 
шығу үшін облыстық 
әскери прокурордың 
көмегіне жүгінеді. 

Осылайша, мәселе 
өзінің оңтайлы шешімін 
тапқан.  Кейін Нәзипа 
Сегізбайқызы  қалаған 
адамға тұрмысқа шығады. 
Жұбайы Нұрғали Құлжанов 
– сол заманның көрнекті 
ағартушыларының бірі. 
Ол да мұғалімдік қызмет 
атқарған. 1914 жылдың 
26 қаңтарынан бас- 
тап Абайдың қайтыс 
болғанына он жыл толуы-
на орай бірнеше әдеби кеш 
ұйымдастырады. Кештер-
де Абай өлеңдері оқылады.  
Осы кезеңнен бастап 
Нәзипа қоғам және саяси 
қайраткер ретінде таныл-
ды. «Қазақ», «Сарыарқа», 
«Алаш» газеттерінде 
журналист қыздың 
көптеген мақалалары 
жарық көре бастады. 

Н ә з и п а н ы ң 
шығармашылығы қазақ-
кеңес әдебиетінің 
қалыптасу қезеңімен (1917-
1929жж.) тұспа-тұс келді. 
Ол әдебиет пен өнер сала-
сын зерттеп, бірнеше жаз-
ба қалдырған: «Әдебиетке 
көзқарас», «Қазақ 
әдебиеті», «Шолпан ақын 
қызы», «Семей театры».  

Н.Құлжанова қазақ 
қыздарынан шыққан 
тұңғыш журналистердің  бірі 
ретінде танымал болып, со-
нымен бірге педагог, ғалым, 
аудармашы ретінде де 
есімі тарихта қалды. Ол екі 
тілде бірдей жүйріктігімен 
де көзге түскен. 

Абай Құнанбайұлы, 
Ыбырай Алтынсарин, 
Ғабит Мүсіреповтың 
шығармаларын орыс тіліне 
аударған. Сондай-ақ Лев 
Толстой, Максим Горь-
кий, Александр Куприн, 
Владимир Короленконың 
әдеби туындыларын 
қазақ тіліне аударған.   
1920 жылы Н.Құлжанова 
Қазақ АКСР Халық 
ағарту комиссариатының 
оқулықтар, кітаптар 
шығару бойынша ар-
найы комиссияның 
құрамында жұмыс істеді. 

Сонымен бірге, 
Нәзипа қазақ әліппесін 
дайындаған маман ретінде 
белгілі.  1923-1925 жыл-
дары «Қызыл Қазақстан», 
«Әйел теңдігі», «Айқап» 
журналдарында жұмыс 
істеп, «Қазақ», «Бірлік 
туы», «Алаш» басылым-
дарында өз мақалаларын 
жариялаған және педагоги-
ка саласында да көптеген 
кітаптары жарық көрген: 
«Мектептегі дәстүрлі 
тәрбие», «Ана мен бала 
тәрбиесі», т.б. Қазіргі кез-
де де ғалымның еңбектері 
өзінің өзектілігінен 
айырылған жоқ.  

Тұңғыш қазақ

Қазақ қыздарынан шыққан 
тұңғыш журналист 

Инабат 
НАҒАШЫБАЙ,
ГӘФ 
Журналистика 
мамандығының 
2 курс студенті 

Біз кімдердің 
арқасында осындай 
бейбіт өмірге жеттік? 
Туған жерімізді жа-
удан қорғап қалған 
кімдер? Ұрпағы үшін 
жанын беруге даяр 
болған кісілердің 
қазіргі жай-күйі қалай? 
Осы сұрақтарға  
біз тек 9-мамыр 
қарсаңында  ғана жау-
ап іздейтін сияқтымыз.

Мен  туысқан 
тәтемнің  үйінде  
қонақта, дастар-
хан басында отырып, 
өзіме қарсы отырған 
атаға көзім түсіп кетті. 
Әжімдері терең, көздері 
тұңғиық терең теңіздей 
қария туралы сұрастыра 
келе, атаның соғыс 
ардагері екенін білдім. 

Тұрғын Айтуаров ата-
мыз – сұрапыл соғыс жыл-
дары біздің бейбіт өміріміз 
үшін шайқасқан жау-
ынгер. Тұрғын ата 1944 
жылдың 17 қарашасында 
18 жасқа толған шағында 
Қызыл Армия қатарына 
қабылданады. Хорьков 
қаласының маңындағы 
Чугуев  елді-мекенінде  ар-
найы әскери дайындықтан 

өтіп, Ұлы Отан соғысында 
аты аңызға айналған 
«Катюшамен» жауға 
тосқауыл қойған.  

Тәтемнің үйіне барған 
сайын  қарт атайдың ме-
дальдарын, 9-мамыр 
күні берілетін кішігірім 
сыйлықтарын көретінмін, 
соғыс жылдары басы-
нан өткен қиындықтары 
туралы естеліктерді 
де естіп жүрдім.  Бірақ 
көптің бірі болып, ерек-
ше мән бермей тыңдап 
отыратынмын. Тарих-
та із қалдырған, біздің 
жарқын болашағымыз 
үшін шайқасқан 

ақсақалдарымыздың 
күннен-күнге азай-
ып бара жатқаны 
мені қынжылтады.  

Дегенмен бұл 
табиғат заңы, біз 
бағындыра алмай-
тын құбылыс. Ал 
біз, жастар қасиетті 
қарияларымыздың 
көзі тірісінде олардан 
тәлім алуымыз және 
ард а герлер ім і з ге 
құрмет көрсетуіміз 
қажет деп білемін.  
Бүгін мен әдеттегідей 
кетіп қалмай, ата-
мен әңгімелесуді 
ұйғардым. Тұрғын 
ата 91 жаста. Жыл 
сайын болма-
са да, арасында 
шипажайларға  ба-
рып емделіп, дема-

лып тұрады. «Қарты 
бар үйдің – қазынасы 
бар» деген. Балала-
ры мен немерелерінің 
алдында сыйлы. Олар 
қолдарынан келгенше 
аталарының жағдайын 
жасайды. Тұрғын Айтуа-
ров атайдың арманы жоқ. 
Бірақ саусақпен санарлық 
ардагерлеріміздің бәрінің 
бірдей күтімі жақсы деп 
айта алмаймыз. Жеңіс 
күні қарсаңында ғана еске 
түсетін қарияларымыз 
да бар. Қорыта келе 
айтарым, алтынды 
қолда барда қадірлейік!    

Алтынды қолда 
барда қадірлейік!
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Верность профессии и семье…

Азиза 
ИБРАГИМОВА, 
студентка 2 курса 
ГСФ
 специальность 
«журналистика»

Сафару Абдугалиевичу 
Колдыбаеву  - 70!   После 
окончания средней шко-
лы в 1966 году он посту-
пил в Костанайский педа-
гогический институт, а по 
его окончанию как отлич-
ник учебы был направлен 
в аспирантуру, в которой 
в 1974 году защитил кан-
дидатскую диссертацию. 
В 1991 г. защитил доктор-
скую диссертацию по фи-
лософии, в 1994 г. стал про-
фессором. Вся трудовая де-
ятельность связана с рабо-
той в Костанайском педин-
ституте, который в 1992 г. 
был преобразован в уни-
верситет. В общей сложно-
сти, с момента поступле-
ния в вуз имеет стаж на-
учно-педагогической дея-
тельности 50 лет. В насто-
ящее время работает заве-
дующим кафедрой фило-
софии, который возглав-
ляет 25 лет. Им написано  
200 научных работ, из ко-
торых 10 монографических 
и учебных пособий. Как на-

учный руководитель под-
готовил 8 кандидатов наук, 
защищено 4 магистерские 
диссертации. Награжден 
нагрудными знаками «По-
четный работник образо-
вания Республики Казах-
стан», «Ы.Алтынсарин», 
«Почетный работник КГУ 
имени А. Байтурсыно-
ва»,» 70-летие КГУ име-
ни А.Байтурсынова», 
«Қостанай мемлекеттiк 
педагогикалық инсти-
тутына 75 жыл» и т.д. 

 А в  свой  день рожде-
ния  за личный вклад в 
развитие Академии, за ак-
тивное участие в деятель-
ности совета ветеранов 
профессор Сафар Абдуга-
лиевич награжден памят-
ным нагрудным знаком 
«Шырақбек Қабылбаев», 
который ему вручил  за-
меститель начальника Ко-
станайской академии МВД 
Республики Казахстан, 
полковник полиции Ер-
бол Тулегенович Каппасов.

- Сафар Абдуга-
лиевич Вы всег-
да мечтали препода-
вать в университете?

- Было бы точнее ска-
зать, что мечтал работать 
в Вузе, преподавать обще-
ственные науки. Склон-

ность к этим дисциплинам 
у меня была, что собственно 
и реализовалось в жизни.

- Расскажите о Ва-
ших этапах работы?

- В принципе прошел 
почти все этапы учебно-
административной и на-
учной работы. Начал пре-
подавателем, затем кан-
дидатом наук, доцен-
том, зав. кафедрой, дека-
ном, ректором, прорек-
тором. Сейчас - заведую-
щий кафедры философии.

- Какая самая ин-
тересная долж-
ность была для Вас?

- Наверное, те, которые 
были связанны с непосред-
ственной работой со сту-
дентами. Это преподава-
тель, зав. кафедры и декан.

- Сколько лет Вы 
уже преподаете?

- Преподаю 43 года, 
а с этим университе-
том связан почти 50 лет

- Кто поддержива-
ет Вас в Ваших начи-
наниях и работах?

- Конечно колле-
ги, те, с которыми рабо-
таю на кафедре. И конеч-
но само собой - семья.

- Расскажите о Ва-
шей семье? Удается со-
вмещать дом и работу?

- Да, пока удается. У меня 
супруга также много лет ра-
ботает в нашем универси-
тете – она историк. Две до-
чери – одна медик, вторая 
– юрист, а также 3 внуков.

- Ваши вну-
ки часто Вас видят?

Наверное, не столь ча-
сто, как нам и им хо-
телось бы. Дело в том, 
что они живут за преде-
лами города Костаная.

- Что для Вас ста-
ло толчком, что 
Вы добились таких 
успехов в работе?

- Моя жизнь - жизнь ря-
дового преподавателя. А 
достижения (ученая сте-
пень, звания, администра-
тивные должности и др) 
определялись целеустрем-
ленностью и работоспособ-
ностью. И конечно тем, что 
меня окружали преимуще-
ственно хорошие люди, на-
ставники. Я всегда с благо-
приятностью вспоминаю 
своих научных наставни-
ков – профессоров  М.Н. 
Борисова, К.М. Туманни-
на, которые в свое время 
мне дали путевку в науку.

- Сафар Абдуга-
лиевич,  Вы доволь-
ны как складывает-
ся Ваша педагогиче-

ская деятельность?
- В принципе, да. Не 

все, но большинство це-
лей в этой профессиональ-
ной области мной были до-
стигнуты. И пока я буду в 
состоянии работать, по-
лагаю, продолжу прикла-
дывать дальнейшие уси-
лия к педагогической ра-
боте и научной области.

- Позвольте мне от 
имени студентов и на-
шей газеты еще раз по-
здравить Вас с юби-
леем! Пожелать Вам 
крепкого здоровья, бо-
дрости, хорошего на-
строения, интерес-
ной работы и успе-
хов во всех делах!

Призвание

Венера 
МАМАТОВА, 
студентка 2 курса 
ГСФ специальность 
«журналистика»

6 апреля  отметила свой 
55-летний  юбилей  доктор 
ветеринарных наук, про-
фессор  Александра Алек-
сеевна Тегза. И хотя при-
нято у женщин не спраши-
вать о возрасте, тем не ме-
нее  Александра Алексеев-
на этого и не скрывает. На 
то есть несколько причин. 
Во-первых, она прекрас-
но выглядит. А во-вторых, 
у каждого возраста есть 
свои плюсы, и главный из 
них – научиться прини-
мать себя в любом возрас-
те. Согласитесь, на это спо-
собна мудрая, самодоста-
точная женщина, кем и 
является, на мой взгляд, 
Александра Алексеевна

Записи в  ее трудовой 
книжке говорят о верно-
сти профессии, выбранной 
в юности. Работа младшим 
научным сотрудником от-
раслевой научно-исследо-
вательской лаборатории, 
затем ветеринарным вра-
чом совхоза и педагоги-
ческая деятельность в на-
шем университете.  В   фев-
рале 1988 года  Александра 
Алексеевна впервые пере-
ступила порог нашего уни-
верситета в качестве моло-
дого преподавателя, и уже 
почти 30 лет верна свое-
му вузу.  За  эти годы про-
шло не только ее станов-
ление как преподавате-
ля, ученого,  прежде все-
го ее как личности.  По-
нятно,  что прежде чем  до-
биться определенной цели, 
нужно пройти огромный, 

тернистый путь. Несмо-
тря на свой многолетний 
стаж, Александра Алексе-
евна  по-прежнему с та-
кой же любовью,  понима-
нием и  уважением отно-
сится к своим студентам. 

-Александра Алексе-
евна, скажите, пожа-
луйста,  можете срав-
нить се6я как препо-
давателя сегодня  и 
тогда,  30 лет назад?

-  Естественно, раз-
ница колоссальная! Во-
первых, раньше для меня, 
в первую очередь,  важно 
было получить на уроках 
правильный ответ на во-
прос  от  «а» до «я». Сей-
час я считаю, что моя зада-
ча  заключается в том, что-
бы дать студенту основу - 
понимание проблемы, из-
учаемой на данном, кон-
кретном занятии. Если мне 
это удалось, то он хоро-
шо усвоит материал и бу-
дет продолжать дополнять 
знания самостоятельно. 

Студенты сегодня го-
раздо мобильнее,  чем сту-
денты 30 лет назад. Неред-
ко, они быстрее нас (взрос-
лых) ориентируются в ис-
точниках информации, но-
вых технологиях. Поэто-
му, при желании приоб-
рести знания не сложно.  

Но не изменилось мое 
отношение к работе и сту-
дентам. Если я вижу, что 
у студента горят глаза, то 
значит- результат будет. 
И еще один момент, тог-
да, 30 лет назад я не осоз-
навала насколько инте-
ресны  дисциплины, кото-
рые преподаю студентам.

Сейчас  я стала боль-
ше сочувствовать студен-
там, понимать их. Если уз-

наю об их проблемах, не-
приятностях, я  в душе на-
чинаю их оправдывать, 
ведь каждому бывает тя-
жело. Понимаю, бывает, 
что им не к кому обра-
титься, некому им помочь. 

- Скажите, пожалуй-
ста,  Александра Алексе-
евна, а какие есть плю-
сы или приятные аспек-
ты в вашей работе ?

- Знаете, самый боль-
шой плюс в нашей рабо-
те, это общение со студен-
тами. Очень важно, чтобы 
каждый студент смог  рас-
крыться. Моя задача – по-
мочь им в этом. Эти мо-
менты, общение во вре-
мя практики, вне занятий,  
для меня искренни и  при-
ятны. Когда  беседуешь со 
студентами, узнаешь их со-
вершенно с другой сторо-
ны. Замечаешь, насколь-
ко они талантливы, инте-
ресны, как личность. И для 
меня  тяга студентов к ново-
му, их искренняя благодар-
ность за твое стремление 
передать им свои знания, 
опыт - это самый приятный 
аспект в работе. Мы отдаем 
студентам много времени, 
сил, но и сами черпаем из 
общения с ними позитив-
ную энергию, оптимизм. 

-Александра Алексе-
евна, можете расска-
зать нам о ваших меж-
дународных програм-
мах, о выездах за рубеж?

-  Да, я много лет рабо-
таю с коллегами из  зару-
бежных университетов по 
нескольким научным про-
грамм,  довольно часто вы-
езжаю за рубеж. Трижды 
выигрывала гранты в Ев-
ропе, которые успешно ос-
воены. Сейчас в рамках 

международного 
сотрудничества 
выполняю науч-
ную работу вме-
сте с зарубеж-
ными коллега-
ми из двух за-
рубежных ор-
ганизаций. Все 
программы по-
своему интересны. 
Но наиболее яркие 
воспоминания со-
хранились 
о науч-
н о й 
п р о -

грамме по гранту ДААД 
(сентябрь-декабрь 2013 г.), 
которая проходила  в уни-
верситете г.Ляйпциг (Гер-
мания). График работы 
был очень плотным, с 6.45 
до 18.00, (иногда до 19.45) 
пять дней в неделю. Но ра-
ботать в условиях, когда 
на кафедре  есть возмож-
ность провести совершен-
но все необходимые иссле-
дования, начиная с осмо-
тра животного, заканчивая 
электронной микроско-
пией – это огромное удо-
вольствие. Кроме основной 
- научной  работы, очень 
интересный  учебный про-
цесс. По 1-2 практических 
занятия в день  и 1, или 2 
лекции в неделю. Нагруз-

ка колоссальная.  
Но когда все ла-

боратории осна-
щены современ-
ным оборудова-
нием, аудитории 
инструментами, 
а в библиотеке 
изумительная 
подборка спе-
циальной ли-

тературы (не ин-
тернет!) – 

почему-то об усталости не 
думала. Я очень благодар-
на коллегам из институ-
та патологии университета 
Ляйпцига за уникальный 
опыт, которым они поде-
лились со мной. Во вре-
мя реализации междуна-
родных программ знаком-
люсь с разными студента-
ми, занимаюсь  наукой и с 
каждым разом открываю 
для себя  что - то новое. 

-Вы знаете,  к юби-
лею принято подводить 
какие-то итоги. Что для 
вас самое важное и зна-
чимое на данной мо-
мент кроме работы?

 - Во-первых,  хочу ска-
зать, что я очень счастли-
вый человек. Я  понимаю, 

что когда ты увлечена сво-
ей профессией, в частно-
сти,  наукой, ты что-то не-
додаешь семье, а сели пол-
ностью заниматься семьей, 
тогда ты не сможешь состо-
яться в профессии. Согла-
ситесь, все эти вещи  труд-
но совместимые.  Чтобы 
хватало времени на все - 
это очень сложно. Я счаст-
лива  от  того, что смогла 
реализовать себя и в про-
фессии, и в семье. Жизнь 
сложилась удачно, ведь 
здорово и намного легче, 
когда есть  любимая рабо-
та, чудесный супруг, две 
прекрасные дочки  и трое 
замечательных внуков. 
Моя старшая дочь  хоте-
ла посвятить себя семье, 
и у нее все удачно сложи-
лось. А младшая дочь стре-
мится реализовать себя   в 
профессиональной сфере: 
всегда хотела стать журна-
листкой, у неё, к счастью, 
все получилось. Она про-
должает развиваться, как 
творческий человек, и я ис-
кренне желаю ей успехов.  
Для родителей большое 
счастье, когда  дети реали-
зуют свои мечты. Я не вы-
деляю  ни семью,  ни ра-
боту, люблю все. В про-
фессиональной сфере счи-
таю удачей то, что дваж-
ды выигрывала конкурс 
«Лучший преподаватель», 
трижды грант в Европе, ра-
ботаю совместно с колле-
гами из зарубежных ВУ-
Зов по научным проектам. 

Побеседовав с  Алексан-
дрой  Алексеевной, я сде-
лала вывод, что жизнь пре-
красна. Мы должны доро-
жить своей жизнью, и це-
нить быстротечное время. 

Юбилей
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Жамал ШАУКЕН,
ГӘФ
 Журналистика 
мамандығының 2 
курс  студенті

Жыл сайын 
дәстүрлі түрде Ахмет 
Байтұрсынов атындағы 
Қостанай мемлекеттік 
у н и в е р с и т е т і н д е 
«Байтұрсынов оқулары» 
халықаралық ғылыми-
тәжірибелік конферен-
циясы өтеді. Бұл конфе-
ренцияны өткізу қазақтың 
ұлы ағартушысы, 
ғалымы, қоғам қайраткері,  
ұстаз  және  әдебиетші  
А . Б а й т ұ р с ы н о в  
атамыздың  атындағы 
Қостанай мемлекеттік 
университеті үшін өте 
маңызды. 2015-2020 
жылдарға құрылған 
ҚМУ университеті 
с т р а т е г и я л ы қ 
жоспарының негізгі 
міндеті  жоғарғы оқу 
орнының ғылыми және 
педагогикалық құрамын 
қажетті деңгейге көтеру, 
көптілде білім беру-
ге, бәсекеге қабілетті 
сапалы кадрларды 
дайындауға, елдің эко-
номикасын дамытудағы 
ғылымның үлесін 
көбейту және деңгейін 
өсіруге бағытталған.  

Кезекті конференция 
«Елдің технологиялық 
модернизациясы мен 
жаһандық бәсекелестігін 

жылдамдатудағы ғылым 
мен тәжірибенің үлесі» 
атты тақырып аясында 
өтті. Маңызды іс-шараға 
Қостанай облысының 
әкімдігі, алыс-жақын 
шетелдерден кел-
ген ғалымдар, ТМД 
және ҚР-ның жоғары 
оқу орындарының 
оқытушылары және 
ғылыми қоғамдастық 
мүшелері қатысты. Жиын 
университеттің бас 
ғимаратындағы акт за-
лында өткен пленарлық 
мәжілістен бастау алды. 
ҚМУ-нің ректоры, тех-
ника ғылымдарының 
докторы, профессор 
Хұсайын Валиев сөз 
сөйлеп, конференцияға 

қатысушыларға сәттілік 
тіледі. Пленарлық мәжіліс 
шетелдік ғалымдардың 
б а я н д а м а л а р ы м е н 
жалғасты. Чехиядағы 

Острав университетінің 
философия факультетінің 
оқытушысы,  PhD докто-
ры Витезслав Вилимек 
өз баяндамасында Бей-
вербалды қарым-қатынас 
жайында сөз қозғаса,   
АТОЭК кафедрасының 
меңгерушісі, Санкт-
Петербург ұлттық зерт-
теу университетінің про-
фессоры Майя Успенская 
3.0 университеттердің 
тәжірибесімен бөлісті.  Ал 
техника ғылымдарының 
докторы, ООрМАУ агро-
инженерия институтының 
профессоры Сәкен Ше-
рьязов энергетиканың да-
муы мен болашағы тура-
лы біраз қызықты дерек-
терге тоқтала  отырып, 

электр қуатын өндірудің 
тиімді және қолайлы 
тәсілдері мен көздері ту-
ралы айтты. Сондай-
ақ аталмыш конферен-

цияда сөз алған фило-
софия ғылымдарының 
докторы, профес-
сор, А.Байтұрсынов 
атындағы ҚМУ-нің фи-
лософия кафедрасының 
меңгерушісі Сафар 
Қолдыбаев Әлихан 
Бөкейханның сая- 
си тұлғасын, 
ұстанымын көпшілікке  
жеткізуге тырысты. 

К о н ф е р е н ц и я д а 
«Заң ғылымдарының 
өзекті мәселелері: 
и н с т и т у ц и о н а л д ы қ 
өзгерістер, қауіпсіздік 
және жемқорлықпен 
күрес», «Экономикалық 
өсімнің жаңа үлгісінің 
и н н о в а ц и я л ы қ , 

кәсіпкерлік дереккөздері», 
«Мәңгілік Ел идеясы 
әлеуметтік-гуманитарлық 
ғылымдарды дамытудың 
басымдығы ретінде», 
«Ғылым, білім беру және 
тәжірибедегі сандық және 
ақпараттық технология- 
лар», «Қазақстанның 
АӨК инновациялық да-
муы: тәжірибе, ғылыми 
ізденістер келешегі», « 
Техникалық ғылымдар 
– Қазақстанның үшінші 
жаңғыруының негізі» 
атты 6 секция жұмыс 
жасады. Оның үстіне 
«ЖОО-ның білім беру 
процесін психологиялық-
п е д а г о г и к а л ы қ 
сүйемелдеу» атты 

On-line семинар мен 
«Тобыл-Торғай өңірінің 
мәдени мұрасы» және 
жас ғалымдар кеңесінің 
қатысуымен «Қазақстан 
Р е с п у б л и к а с ы н ы ң 
и н д у с т р и я л ы қ -
инновациялық әлеуетін 
дамытудағы жас 
ғалымдардың рөлі» 
тақырыптары  бо- 
йынша дөңгелек үстел 
ұ й ы м д а с т ы р ы л д ы . 

Таңертеңнен кеш-
ке дейін жалғасқан кон-
ференция  қорытынды 
мәжіліспен аяқталды.  
Онда конференция-
да қозғалған мәселелер 
тұжырымдалды, тың 
ұсыныстар талқыланды. 

Байтұрсынов оқулары – 2017

Гүлдана 
ӘБДІБАЕВА,
ГӘФ 
Журналистика 
мамандығының 
3 курс студенті 

ҚМУ-нің «Жай-
дарман» көңілді 
тапқырлар коман-
далары финалдық 
сайыста ректордың 
кубыгына талас- 
ты.  «KGU MEN» 
(АБФ), «Ізбасар» 
(АТФ), «Вет-
фак  құрамасы», 
« Ж а т а қ х а н а 
жұлдыздары» және 
«Әдемі» (ГСФ) ко-
мандалары бұл жолы 
да жақсы ойын көрсетті. 
Олар сахнада өздерін 
таныстырды және үй 
тапсырмасын көрсетті.  
Ж а й д а р м а н д ы қ т а р 
ән мен би билеп қана 
қоймай, көрерменді 
өміршең әзілдерімен 
тәнті етті.  

Бүгінде «Жайдарман» 
ойындары жастардың 
сүйікті әзіл алаңына 
айналған. Бұл жерде жас- 
тар әлеуметтік маңызы 
бар мәселелерді 
көтереді. Өздері сияқты 
студенттерге ой салуға 
тырысады. Жайдар-
ман ойыны жастардың 

шығармашылық дамуы-
на, сахна мәдениетіне, 
ой жүйріктігін арттыруға 
септігін тигізеді.  

« Ж а й д а р м а н » 
қауымдастығының 
төрағасы Ай-
дар Ақбидаев: 
« Ун и ве р с и тет і м і зд е 
« Ж а й д а р м а н » 
қауымдастығы 2016 
жылдың сәуір айында 
құрылды. Жастарды жи-
нап, «Жайдарманның» 
қалыптасуына, осын-
дай дәрежеге жетуіне 
үлес қосқан Жастар бас- 
тамаларын дамыту 
орталығының маман-
дарына алғысымыз 

ш е к с і з » , - д е д і . 
Ал биылғы 

жылдың ойын 
қорытындысы мынадай: 

1-орын – «KGU MEN»;
2-орын – «Ізбасар»
3-орын – «Әдемі»
Сонымен қатар 

А қ п а р а т т ы қ -
т е х н о л о г и я л а р 
факультетінің 3-курс 
студенті Олжас Рау-
ыл «Үздік ойыншы» 
атанса, ал «Үздік ка-
питан» номинация-
сы Гуманитарлық-
ә л е у м е т т і к 
факультетінің 1-курс 
студенті Жанат 
Қапезовқа бұйырды.  

Бас бәйге – ректор 
кубогы Сералы МЫРЗАБАЙ,

ГӘФ Журналистика 
мамандығының 
3 курс студенті

А . Б а й т ұ р с ы н о в 
атындағы Қостанай 
мемлекеттік университеті 
студенттерінің Қостанай 
облысы әкімдігінің жас- 
тар мәселесі бойынша 
басқарма бастығы Кенеш 
Әлімжановпен, Қостанай 
облысы әкімдігінің 
Діни істер жөніндегі 
басқармасының бас мама-
ны Нұрсұлтан Әбішевпен 
және  Мемлекеттік 
қызмет істері және сы-
байлас жемқорлыққа 
қарсы іс-қимыл агенттігінің 
Қостанай облысы бойын-
ша департаментінің, 
этникааралық және 
конфессияаралық келісім 
мәселелерін зерттеу 
орталығының маман-
дарымен кездесуі өтті.   

«Кездесудің басты 
мақсаты - Қазақстан-2020 
тұжырмдамасы бойын-
ша сіздерге ақпарат беру, 
екіншіден Елбасының 
«Болашаққа бағдар: рухани 
жаңғыру» мақаласы аясын-
да пікір алмасу. Ал сіздер, 
студенттер, ақпаратты 
мейлінше дұрыс қолданып, 
тәрбиелік, тағылымдық 
мәні бар тұстарын  өз 
факультеттеріңіздің жаста-
рына жеткізсеңіздер екен»,-
деді алғаш болып сөз 
кезегін алған ҚМУ Жастар 

бастамалары орталығының 
меңгерушісі Болат Қалиев.

«Болашаққа бағдар: ру-
хани жаңғыру» деп ата-
латын Елбасы мақаласын 
назарға ала отырып, 
жиылғандар өздерінің 
ойларын ортаға сал-
ды, пікірлерін білдірді. 
«Біздің мақсатымыз айқын, 
бағытымыз белгілі, ол 
— әлемдегі ең дамыған 
30 елдің қатарына 
қосылу». Осынау ұлт 
көшбасшысының айтқан 
сөзін жетелі жастарға 
жеткізуге жұмыла кіріскен 
облыстық басқарма өкілдері 
болашағы жарқын, бағдары 
айқын дәл біздің елімізге 
расымен де жігерлі, жа-
лынды, білімді жастардың 
керек екенін, бозбала мен 
бойжеткендерді мемле-
кет әрқашан қолдайтынын 
айтты. Кездесу бары-
сында бүгінгі таңдағы 
жастардың көп бөлігінің 

түзу жолдан ауытқып бара 
жатқандығы шымбайға 
бататындығы да сөз болды. 

Өз-өзіне қол жұмсау, 
нашақорлық пен 
ішкілікке бой алдыру, жас 
отбасылардың ажыра-
сып кетуі деген жағдайлар 
белең алғаны ақиқат. Бұл 
пәледен құтылудың жол-
дары қандай? Осы және 
өзге де сұрақтардың жа-
уабын бірігіп іздеп көрді. 
Студенттер де осындай 
күрделі мәселеге қатысты 
өз ойларын білдірді. Ке-
неш Әлімжанов жастар 
тәрбиесі жөнінде бірталай 
тағылымды дүниелер айт-
ты, өмірлік тәжірбиесімен 
бөлісті.  Кездесуге кел-
ген қонақтар тарапынан 
оқу орыны студенттеріне 
ақиқат жолында, тәрбие 
тұрғысында, адамгершілік 
алдында адал болыңдар 
деген тілектер айтылды. 

КЕЛЕЛІ КЕЗДЕСУ
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БЖСӘУІР 2017 ЖЫЛСТУДЕНЧЕСТВО

 Гульнур 
КАБДЫБЕКОВА, 
 студентка 2 курса 
ГСФ специальность 
« журналистика»

В стенах главного корпу-
са КГУ имени А. Байтурсы-
нова  апреля  прошел дол-
гожданный финал лиги 
КВН на  кубок ректора.  

С самого начала стало 
понятно, что зрелище бу-
дет  интересным. За победу 
боролись лучшие команды: 
«Сборная Ветеринарного 
Факультета», «КГУ МЭН» 
(АБФ), «ОК ГУГЛ»  (ФИТ), 
«Аксиома» (ИТФ), «Chicago 
Bulls»  (межфак) и «Фи-
нансовые монстры» (ЭФ).

Все соревнования про-
ходили практически по 
традиционной схеме: ви-
зитка команд и музыкаль-
ное домашнее задание.

     Уже с первого кон-
курса - приветствия,  ко-
манды покоряли зри-
телей, ведущих и даже 
жюри. Яркие, самобыт-
ные, великолепные актер-
ские данные, быстрая ре-
акция, иными словами, 
каждый казался самым  
веселым и находчивым. 

Компетентному жюри 
в составе которого  капи-
тан команды КВН «Стиль 
на», член сборной ко-

манды «В бой идут одни 
старики», член команды 
КВН «Сосновый бор» Ар-
ман Жолданов,  выпуск-
ник нашего университе-
та, директор Спорт-бара 
"#Удрузей",  директор фит-
нес-клуба «Драйв», дирек-
тор рекламного агентства 
«Ренис» Ислам Есназаров, 
выпускник КГУ, неодно-
кратный победитель Куб-
ка ректора, участник юмо-
ристического молодежно-
го проекта на телеканале 
«Хабар» в составе коман-
ды КВН «HOLLYWOOD» 
Достан Куантаев, а также 
представители центра раз-
вития молодежных ини-
циатив и профсоюза уни-
верситета, предстояло вы-
брать самых достойных на 
главный приз года – Ку-
бор ректора, одним сло-
вом, лучшую команду года. 

Нужно отметить, что все 
команды выступили до-
стойно, поэтому опреде-
лить сильнейших было до-
статочно сложно. Поми-
мо этого, нужно было вы-
брать лучших игроков на 
номинации «Лучшая ак-
триса» и «Лучший актер».

Итак, звание «Лучшая 
актриса» получила Да-
рина Калимжанова -  сту-
дентка 1 курса экономиче-
ского факультета коман-

ды КВН «Финансовые мон-
стры», а  «Лучшим акте-
ром» стал  Бекжан Есе-
тов, представитель ко-
манды КВН «КГУ МЭН».

Как в любой игре 
есть свой победитель, 
и результаты сложи-
лись таким образом: 

3-е место за командой  
«ОК Гугл» (ФИТ), 2-е  - 
досталось  «Финансовым 
монстрам» (ЭФ). По ре-
зультатам всех конкурсов 
обладателем Кубка ректо-
ра 2017 года  стала коман-
да  «Chicago Bulls», кото-
рые  показали отличную 
игру. В составе этой коман-
ды студенты разных фа-
культетов: Асхат Айткужа-
нов, Алтын Алиева  и Ай-
дар Акбидай (ФВиТЖ), Се-
рик Кульпеисов  и Лау-
ра Абдуллина (ЭФ), Аслан 
Манатов  и Гульнур Каб-
дыбекова ( ГСФ), Гретта 
Нургалиева (ФИТ).  Сто-
ить отметить, что в коман-
де есть ребята выпускных 
курсов, и для них это  был 
первый ректорский ку-
бок. Выступление команд 
прошло на высшем уров-
не, и каждый зритель на-
шел своего фаворита. 

Поздравляем всех участ-
ников лиги КВН КГУ и же-
лаем им творческих побед.

Мы начинаем КВН…
Екатерина 
КИЗЯЕВА, студентка 
2 курса ГСФ 
специальность 
«журналистика»

В последнее время среди 
молодежи появилась новая 
мода. Мода на чтение книг. 
И дабы не отставать от со-
временного поколения,   в 
КГУ им.А.Байтурсынова на 
базе центра знаний  "Білім 
орталығы" была проведена 
акция  "Библионочь-2017". 
Мероприятие приуроче-
но к Всемирному дню  кни-
ги и авторского права. 

Библионочь —это  соци-
ально-культурная акция,  
посвящённая чтению. Цель 
мероприятия — развитие 
библиотечного, музейного 
и книжного дела, популя-
ризация чтения, организа-
ция новых форматов куль-
турного отдыха студентов.

 Впервые акция тако-
го рода акция прошла в 
2012 году в России при 
поддержке библиотечно-
го сообщества и Ассоциа-
ции менеджеров культуры 
(АМК). Через два года ме-
роприятие поддержали бо-
лее 2000 площадок дале-
ко за ее пределами.  Изна-
чально акцию иницииро-
вали не власти, а пользо-

ватели Facebook, интересу-
ющиеся литературой и из-
дательским делом. Книго-
любы придумали «Библи-
оночь» в июне 2011 года, и 
тогда им позволили прове-
сти мероприятие в библи-
отеке Тургенева во время 
фестиваля «Ночь музеев». 
Событие прошло без про-
исшествий, и департамент 
культуры поддержал идею 
активистов. Казахстан сра-
зу же подхватил эту ини-
циативу, и начиная с 2012 
года  они являются тради-

ционно ежегодными и про-
водятся во всех городах. .

Неожиданностью для 
всех зрителей стал массо-
вый флешмоб студентов 
военной кафедры. Имен-
но с этой позитивной ноты 
и началась долгожданная 
библионочь. В этот день 
библиотека стала настоя-
щей площадкой для твор-
чества и воплощением са-
мых смелых и креативных 
идей. Даже те, кто прохо-
дили мимо, услышав звуки 
веселья присоединялись ко 
всем остальным ребятам.

Для всех гостей  органи-
заторы подготовили ори-
гинальную культурную 
программу, которая дли-
лась на протяжении 5 ча-
сов, в которую вошли: 
флеш-моб, экскурсионное 
бюро, театрализованное 
представление «Шаңырақ», 
выставка фото «Пойман-
ные за чтением», виктори-
на «За страницами ваше-
го учебника», «Чарующие 
звуки домбры и гитары» – 
конкурс на лучшее испол-
нение песни под аккомпа-
немент, «Фотосалон», «Де-
рево отзывов» - где каж-
дый мог оставить свое по-
желание или поздравле-
ние  на будущее, «Библио-
квест»- излюбленная игра-

поиск студентов, «Са-
лон магии», конкурс «По-
каз дизайнерской одеж-
ды из подручного матери-
ала», «Мастерская совре-
менного танца» – конкурс 
на лучшее исполнение,  
«Поэтический марафон»-
исполнение авторских или 
иных произведений, игры 
«Мафия» и «Крокодил».

Помимо двух  этажей 
также был задействован 
подвал, в котором был соз-
дан так называемый "Са-
лон магии". Данную идею 

организаторов поддержал  
центр народной медицины 
"Жан саны", откуда специ-
ально были  приглашены 
гадалки и целительницы.  

- Больше  всего мне за-
помнился салон магии, 
когда я спустилась в под-
вал,  думала, что это обыч-
ное детское гадание и мне 
расскажут о всем извест-
ных вещах, например: вы-
йдешь замуж, сдашь сес-
сию. Я была просто по-
трясена тем, что сказала 
мне гадалка. Этих вещей 
не знал никто, - сообща-
ет  Жулдыз  Итесова -  сту-
дентка факультета ИТФ.

- Сегодня было по-
настоящему интересное 
мероприятие, но мне за-
помнился больше все-
го конкурс на лучшее ис-
полнение современно-
го танца, ведь я сегод-
ня пришел сюда именно  
за этим. И хочу заметить, 
что все ребята очень хоро-
шо подготовились, лучше-
го будет выбрать нелегко, 
- поделился с нами студент 
ФИТ Максим    Беспалов .

- Подобную акцию мы 
проводим впервые. К ме-
роприятию готовились 
очень тщательно и с боль-
шой ответственностью. Ак-
тивное участие студентов 

очень радует. Мы стара-
емся привлекать нашу мо-
лодежь не только книга-
ми, но и разнообразной 
программой, которая по-
дарит незабываемые эмо-
ции нашим студентам. 
Для всех ребят предусмо-
трены призы, – отметила 
Жамиля Ержанова – ди-
ректор «Білім орталығы».

Завершилась акция 
праздничной студенче-
ской дискотекой, кото-
рой порой так не хватает.

Ночь в библиотеке

Азамат КАМЗА, 
студент 2 курса ГСФ 
специальность 
«журналистика»

В начале апреля  в сте-
нах Костанайского госу-
дарственного университе-
та имени Ахмета Байтурсы-
нова прошёл областной де-
батный турнир, посвящён-
ный очень важной теме  -  
толерантности как осно-
ве современного государ-
ства. Турнир проходил в 
американском парламент-
ском формате в двух язы-
ковых лигах. Наш универ-
ситет не в первый раз про-
водит подобное мероприя-
тие, так как внутри учебно-
го заведения активно раз-
вивается дебатный клуб 
"Ахмет Урпактары". Ребя-

та всегда радушно прини-
мают гостей из других клу-
бов и обеспечивают гаран-
тию качественной игры. 
Так и вышло на минувшем 
турнире. Игры были посвя-
щены непосредственно то-
лерантности, поэтому и все 
резолюции носили религи-
озную тематику. Участни-
ки из КГУ и КГПИ показа-
ли высокий уровень про-
свещенности, толерантно-
сти и дебатной игры. Нель-
зя оставить без внимания 
зрелищную игру финала 
"Линкольн-Дуглас", где об-
суждалось право родите-
лей на посвящение детей 
в ту или иную религию. В 
этом формате победил Ол-
жас Сулемейнов, участ-
ник клуба "Ахмет Урпакта-
ры", он не только блеснул 

огромным словарным за-
пасом, прекрасным оратор-
ским мастерством, но и от-
стоял свою позицию, при-
ведя железные аргументы. 
Удивительно, но в играх 
АПФ победу тоже одержал 
Олжас со своим напарни-
ком Аяпбергеном Сайлы-
баевым. Ребята на протя-
жении всего турнира уве-
ренно шли к своей цели 
и блестяще достигли её. 

Организаторами тур-
нира стал КГУ им. Ахмета 
Байтурсынова совместно с 
центром религиозных ис-
следований. Подобные ме-
роприятия направлены на 
развитие активной граж-
данской позиции, толе-
рантности и просвещении 
среди студентов и школь-
ников города Костаная.

Дебатеры – за 
толерантность!

  Александра ВИЛЬДАНОВА, студентка 2 курса ГСФ
 специальность «журналистика»

В апреле студенты нашего вуза побывали в стенах Назарбаев универ-
ситета на традиционном Гранд-турнире дебатного клуба «Номад», од-
ного из самых больших и активных дебатных клубов Казахстана!

«Небо кочевника» -  самый крупный казахстанский турнир на русском язы-
ке. Именно он и  позволил объединить на одной площадке дебатеров со всех 
уголков страны и ближнего зарубежья. В турнире участвовали 138 спике-
ра из 69 команд. Гостями столицы были студенты из Кыргызстана и России. 

Турнир проходил в  два дня.  Организаторы предоставили все усло-
вия для плодотворных игр. Делегацию от нашего вуза представляли студен-
ты первого и второго курсов  дебатного клуба «Ахмет Ұрпақтары», а некото-
рые ребята попали в топ  25 спикеров турнира. К сожалению,  наши студен-
ты не смогли забрать заветный кубок, но зато приобрели огромный опыт. 

Небо кочевника
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Гүлдана ӘБДІБАЕВА,
ГӘФ 
Журналистика 
мамандығының 3 
курс студенті 

Е л б а с ы н ы ң 
«Қазақстанның үшінші 
жаңғыруы: жаһандық 
бәсекеге қабілеттілік» 
атты халыққа Жолда-
уына қатысты ҚМУ-
нің студенттері мен 
оқытушылары өз 
пікірлерін білдірді. Жол-
дауды талқылау, оның са-
яси маңыздылығын сту-
денттерге жеткізу эконо-
мика ғылымдарының док-
торы, профессор Сансыз-

бай Жиентаев пен  фи-
лософия ғылымдарының 
кандидаты Денис Ка-
чеевке бұйырыпты. 

Елбасының  халыққа 
Жолдауында ел эко-
номикасын өркендетіп 
қана қоймай, білімді да-
мыту, руханиятымызды 

жаңғырту, қауіпсіздік ша-
раларын күшейту, діни 
экстремизмнің алдын алу  
мәселелері айтылған. 
Сондай-ақ мемлекет бас-

шысы өскелең ұрпақты 
өз бетімен ізденуге 
үндеп, осы бағытта 
оқыту бағдарламаларын 
жетілдіруді тапсырған. 
ІT-білімді, қаржылық 
с а у а т т ы л ы қ т ы , 
ұлтжандылықты дамытуға 
баса көңіл бөлу қажеттігін 

де ескеріпті. Әрине, жас 
ұрпаққа саналы тәрбие 
мен сапалы білім беру 
мәселесі бүгінде бәрімізді 
толғандыратыны анық. 
Елімізде бұл мәселе 
бір жолға қойылды деу-
ге болады. Жастардың 
ашық аспан астында 
өсіп-өркендеуіне барын-
ша жағдай жасалған. 
ҚМУ студенттері 
оларға берілген 
мүмкіндікті пайдалануға 
т ы р ы с ат ы н д ы қ та р ы н  
және Жолдау-
да көрсетілген игі 
м а қ с а т т а р д ы 
қ ұ п т а й т ы н д ы қ т а р ы н 
а й т т ы . 

«Әр жыл сайын Елбасы 
жолдауын күтеміз. Биылғы 
халыққа үндеуін де те-
ледидардан, баспасөз 
беттерінен көрдік. Бұл – 
ел өміріндегі ерекше бір 
белес. Өйткені, ол – бар-
ша қазақстандықтардың 
өміріне, болашағына 
қатысты маңызы зор 

Жолдауға - қолдау 

Кәмшат КОЙШЫБЕК, ГӘФ 
Журналистика мамандығының  
2 курс студенті

Елбасы «Егемен Қазақстан» газетінде 
шыққан «Болашаққа бағдар – ұлттық 
жаңғыру» атты мақаласында ла-
тын әліпбиіне көшуді бастаудың нақты 
уақыты туралы айтты. «2025 жылға 
қарай іс қағаздарын, мерзімді баспасөзді, 
оқулықтарды, бәрін де латын әліпбиімен 
басып шығара бастауға тиіспіз. Ол кезең де 
таяп қалды, сондықтан біз уақыт ұттырмай, 
бұл жұмысты осы бастан қолға алуы-
мыз керек. Біз осынау ауқымды жұмысты 
бастауға қажетті дайындық жұмыстарына 
қазірден кірісеміз. Үкімет қазақ тілін латын 
әліпбиіне көшірудің нақты кестесін жасауы 
керек»-деді ол. Елбасы латын әліпбиіне 
көшудің маңыздылығына тоқталды.

«Латыншаға көшудің терең логикасы 
бар. Бұл қазіргі заманғы технологиялық 
ортаның, коммуникацияның, сондай-ақ, 
ХХІ ғасырдағы ғылыми және білім беру 
процесінің ерекшеліктеріне байланыс- 
ты. Мектеп қабырғасында балалары-
мыз ағылшын тілін оқып, латын әріптерін 
онсыз да үйреніп жатыр. Сондықтан, 
жас буын үшін ешқандай қиындық, 
кедергілер болмақ емес»-деді Президент. 

Н.Ә.Назарбаев 2017 жылдың аяғына 
дейін ғалымдардың көмегімен, бар-
ша қоғам өкілдерімен ақылдаса оты-
рып, қазақ әліпбиінің жаңа графикадағы 
бірыңғай стандартты нұсқасын қабылдау 
керектігін айтты. «2018 жылдан ба-
стап жаңа әліпбиді үйрететін маман-
дарды және орта мектептерге арналған 
оқулықтарды дайындауға кірісуіміз қажет. 

Алдағы екі жылда ұйымдастыру 
және әдістемелік жұмыстар жүргізілуге 
тиіс»,-деді Елбасы.  Сонымен қатар, 
жаңа әліпбиге бейімделу кезеңінде 
белгілі бір уақыт кириллица алфавиті 
де қолданыла тұратынын айтты.  

Латын әліпбиін таңдау сана-
лы түрде, еркін жүргізілуде, де-
генмен бұл өзгеріске қатысты 
қазақстандықтардың  пікірі екі жақты.   

Ақылбек Шаяхмет,
филология ғылымдарының 

кандидаты, профессор, жазушы: 
- Латын әліпбиіне көшу  – 

ғалымдардың арасында  бұрыннан 
талқыланып келе жатқан мәселе.  Ел-
басымыз  2025-жылдан бастап  ла-
тын әліпбиіне көшудің дайындығын  бас- 
тауымыз керек деген болатын.  Әрине 
,бұл түбінде жүзеге  асатын мәселе. 
Бірақ өз басым  латиницаға көшу әлі 
ерте деп есептеймін. Себебі   мыңдаған 
оқулықтарды, бұқаралық ақпарат 
құралдарын латын әліпбиіне көшіру 
керек, ал бұл өз кезегінде қаншама 
қаржыны керек қылады. Сондықтан 
ең алдымен қазақтың   әл-аухатын 
жақсартып алуымыз керек. Содан кейін 
ғана осы мәселеге оралуға болады. 

Әсия Беркенова, 
Қазақстанның халық ақыны, «Өнер 

студиясының» меңгерушісі: 
- Латын әліпбиін әлемнің көптеген 

мемлекеттері қолданады. Өйткені бұл 
– заман талабы. Біздің мемлекетімізге 
де латиницаға көшу керек деп ой-
лаймын.  Сонда ғана  еліміз әлемнің 
басқа елдерімен өзара тиімді 
қатынастар орнатып, озық техникалық 
үдеріске тез қосылатыны анық. 

Алма Досова,
Тіл және әдебиет теориясы  

кафедрасының доценті, филология 
ғылымдарының кандидаты:

- Мемлекеттік тілімізді латын 
әліпбиіне көшіру өте тиімді іс деп ой-
лаймын. Себебі XXI ғасыр – ғылым, тех-
ника заманы.  Жастар әлемдегі ғылыми 
жаңалықтарға қол жеткізе алу үшін 
латиницаға көшу керек.Онымен қоса, 
латын графикасын үйреніп алу аса 
қиындық туғыза қояды деп ойламай-
мын. Әлем қабылдап отырған әліпбидің 
жаттығы байқала қоймауы керек. Байқап 
отырсақ, күнделікті өмірімізде де ла-
тын әріптері жиі кездеседі. Мысалы, 
тауарлардың көпшілігінде ақпараттық 
жазулар латын тілінде жазылған. 
Компьютерлік техникалардың, құрал-
аспаптардың да басым көпшілігі 
латын тілінде жұмыс істейді. 
Сондықтан Президентіміздің бұл сая- 
сатын қолдаймын.

Мұрат Какенов, философия 
кафедрасының аға оқытушысы:

- Латын әліпбине көшу өте дұрыс 
қадам деп есептеймін. Себебі бұл 
бір күнде қабылданған шешім емес. 
Қазақстан тәуелсіздігін алғаннан бері 
айтылып келе жатқан мәселе. Бүгінде 
еліміз көптеген жетістіктерге жет-
кен жас мемлекеттердің қатарында. 
Әліпбиді латиницаға көшіру де өз 
жемісін береді деген ойдамын. Оның 
үстіне  бүгінгі XXI ғасырдың жаста-
рына латын әріптерімен жазу, оқып 
үйрену қиынға соғады деп ойламаймын.  

Аида Жиенбаева, ақпараттық 
технологиялар факультетінің 4-курс 

студенті: 
- Латын әліпбиіне көшу – бүгінгі  

таңдағы еліміздегі өзекті мәселелердің 
бірі. Елбасымыздың бұл саясатын 
қолдаушылардың қатарында мен 
де бармын.  Латын әліпбине көшу 
арқылы еліміз дамыған елдердің 
қатарына бір қадам жақындай түседі 
деген сенімдемін. Мемлекетіміздің 
өркендеуіне де септігін тигізетін шығар. 

Перизат Оңайбек, журналистика 
мамандығының 2-курс студенті:

- Латын әліпбиіне көшу әлемдік 
ақпаратқа қол жеткізудің үлкен 
мүмкіндігі деп білемін. Зер са-
лып қарасақ, техника,  электрони-
ка, тұрмысқа қажетті дүниелердің 
бәрінде нұсқаулықтар латын тілінде 
жазылған. Демек, біз әлемдегі 
алдыңғы қатарлы елдермен тең 
дәрежеде болу үшін Президентіміздің 
бұл саясатын қолдауымыз керек.   

Латын әліпбиіне 
көшу керек пе?

Толғанай ЕРБОЛАТ,
Аграрлық-
биологиялық 
факультетінің 1 курс 
студенті 

Өмірдің ең қызық шағы 
– студенттік өмір.., бірінші 
курс, «балмұздақ» атанып, 
жаңа оқу орнын қызықтап, 
жан-жаққа жалтақтап 
жүретін уақыт. Дүниенің бәрі 
таңсық, бір түрлі бөлектеу 
көрінеді. Екінші курста  уни-
верситет қабырғасына 
бойы үйреніп, сессияны 
беске тапсырып, мәз бо-
лып жүретін, ал үшінші 
курс білім алудан ұйқыны 
артық көретін, мұғаліммен 
құрбы-құрдасша сөйлесіп, 
жақсы балды қоржынға са-
латын, төртінші курс дип- 
лом, практика деген екі 
сөзді қайталай беретін 
ұмытылмас бір кезең. Төрт 
жыл төрт секундтай өткенін 
еске түсіріп, сағынышпен 
үлкен өмірге аяқ баса-
тын баспалдақ та осы.

Қызығы мен шыжығы 
қоса жүретін бұл уақытта 
талай жастар болашақ  
өмірін айқындап, өмірлік 
серігін, достарын табады. 
Күніге көше кезіп, түні бойы 
сауық құратындары да 
бар. Бірақ  болашағымның 
бірден-бір жасаушысы өзім 
деп, бір минутын босқа 
жібермейтін жастардың 
қатары біршама. Енді 
біреулері үшін студенттік 
шақ –  бойындағы дарынын 
ашатын, ұштайтын және 

тәжірибе жинайтын уақыт. 
А т а - а н а с ы н ы ң 

қанатының астынан шығып, 
оқуға басқа қалаға келген 
студенттерге, бұрын-соңды 
үйінен шықпаған бойжет-
кендер мен бозбалаларға 
жатақханадағы өмір 
жұмақтай көрінеді. Бірақ 
«бостандық» бәріне бірдей 
жаға бермейді. Адасудың 
аз-ақ алдында тұрғандары 
да аз емес. Дегенмен, жа-
уапты студенттер өте көп. 

Университет – әр түрлі 
тағдырлардың тоғысқан 
орны. Сондықтан да 
студенттік өмірдің қызығы 
мол. Менің де студенттік 
өмірімнің 6 айы 6 минуттай 
зымырап өте шықты. Бұл 
жыл қызықты, әрі думан-
ды басталды. Жаңа таныс- 
тар көбейді. Бүгінгі күннің 
«басты мәселелерінің» 
бірі – таныстарымның, 
оқытушылардың есімдерін 
еске сақтау. Сондай-
ақ аялдамалардың ат-
тарын жаттау және 

қала ішінде адасып кет-
пеу – «перваштардың» 
өзекті проблеммасы.  

Бір байқағаным, бірінші 
курстың студенттері – 
жауапты жастар. Біз 
бірінші жылы белсенді 
болуға, өзімізді жақсы 
қырымыздан көрсетуге 
тырысамыз. Лекция-
дан қалмай сабаққа бару-
ды дағдыға айналдырдық. 
Ұ с т а з д а р ы м ы з д ы ң 
айтқанын екі етпейміз. 

Жалпы мен білім 
алып жатқан оқу ордасы, 
А.Байтұрсынов атындағы 
Қостанай мемлекеттік 
университеті маған өте 
ұнады. Мұнда керемет дос- 
тар таптым. Көптеген 
қызықты оқиғалар басым-
нан өтті. Алғашқы сесси-
ямды жақсы тапсырып, 
енді ғана  үйрене бас- 
тадым. Дегенмен, сту-
дент атанғаныма дән 
ризамын! Болашаққа 
сеніммен қараймын! 

Қайталанбас ғажап сәт
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БЖСӘУІР 2017 ЖЫЛАФИША

Поздравляем студента 4 курса гума-
нитарно-социального факультета специ-
альности «Журналистика» Таната Кар-
пыкова и его научного руководителя до-
цента кафедры журналистики и ком-
муникационного менеджмента Оль-
гу Григррьевну Кунгурову  с победой на 
престижном международном конкур-
се научных работ, прошедшего в Выс-
шей школе журналистики и массовых 
коммуникаций Санкт-Петербургского 
государственного университета.

Победа  на 
международном конкурсе!

Поздравляем студентов 2-го  курса специальностей «Иностранная филология» 
и «Переводческое дело»  гуманитарно-социального факультета, занявших 1 ме-
сто в конкурсе «Французская мозаика», который проходил 14 апреля во Француз-
ском культурном центре в рамках недели Франкофонии. Руководитель группы – ст. 
преподаватель кафедры иностранной филологии Эльвира Барысбеквона  Медетова.

Желаем дальнейших успехов в познании языка и культуры Франции!

Конкурс
 «Французская мозаика»

Поздравляем Владимира Михайловича Поезжалова  - до-
цента  кафедры элек-
троэнергетики и фи-
зики инженерно-
технического фа-
культета,      канди-
дата физико-мате-
матических наук, за 
качественную под-
готовку призера (2-е 
место) Международ-

ного научного конкурса «Молодой ученый» 
г. Дэджон, Южная Корея и Республиканского 
конкурса научных проектов по учебным про-
ектам учащегося 10 класса гимназии С. Мау-
ленова  Рустема Жундібаева Рустема (3 место)

Наши – призеры!

Коллектив Факультета Ветерина-
рии и Технологии Животноводства

поздравляет студентку 4 курса по специаль-
ности 5В120200-Ветеринарная санитария Оле-
сю  Кроус, занявшую 2-е место в IX Республи-
канской предметной олимпиаде в г.Алматы, а 
также участников Асель Керимбай и  Махаб-
бат Абдулину  и руководителя  м.в.н., препо-
давателя Санию  Бикмановну Тыштыкбаеву. 

Победа в Алматы!

Поздравляем  Дану Тюлюбаеву  -  
студентку 3 курса юридического факуль-
тета и научного руководителя ст. препо-

давателя Сауле Мурзабаевну Демежанову, 
принявших участие и занявших 2-е  ме-
сто в ХII Международной научной конфе-
ренции студентов и молодых ученых «На-
ука и образование - 2017»,  проходившей 
14 апреля 2017 года в Евразийском наци-
ональном университете им. Л.Н. Гумиле-
ва  среди 56 претендентов разных стран.

Места распределились следующим об-
разом:

1 место -  Евразийский националь-
ный университете им. Л.Н. Гумилева;

2 место – КГУ им. А. Байтур-
сынова юридический факультет;

3 место – Кызылординский государ-
ственный университет им.Коркыт Ата;

4 место - Казахский Гуманитарно-
Юридический Университет (КАЗГЮУ).

Мы – на 2-м месте!

Тұмарым 
БАБАСАНОВА,
ГӘФ Журналистика 
мамандығының 
2 курс студенті 

«Жүйріктен жүйрік 
озар жарысқанда». Ахмет 
Байтұрсынов атындағы 
Қостанай мемлекеттік 
университеті «Менің 
таңдауым ҚМУ» атты 
11-сынып  оқушылары ара-
сында сайыс жариялаған 
болатын. Шарт бойынша 
әр қатысушы неліктен бұл 
оқу орнын таңдайтындығы 
жөнінде дайындаған 
бейнеролигін көрсетуі 

тиіс, ал оза 
ш а п қ а н д а р 
р е к т о р д ы ң 
грантын алу 
мүмкіндіг іне 
ие болады. 

А х а ң 
атындағы оқу 
о р д а с ы н ы ң 
с т у д е н т і 
а т а н ғ ы с ы 
к е л е т і н 
о қ у ш ы л а р 
аз болмады. 
Іріктеу бары-
сында сапа-

лы, қызықты деген 7 ро-
лик қазылар алқасына 
ұсынылды. Үздік туынды-
ны таңдауға ат салысуға 
және бейнероликтерді 
тамашалауға оқу орнының 
белсенді жастары – 
«Жоғарғы студенттік кеңес» 
мүшелері шақырылды.  
Сайысқа Арқалық, Рудный, 
Лисаков және Қостанай 
қалаларынан келген талап-
ты жастар қатысты. Олар 
сайыс барысында өздерінің 
а р т ы қ ш ы л ы қ т а р ы н 
көрсетіп, неліктен ҚМУ-
нің студенті атанғылары 
келетіндіктерін дәлелдеуге 
тырысты. Сайыскер-

лерге комиссия және 
«Жоғарғы студенттік 
кеңес» мүшелері тарапы-
нан сұрақтар қойылды, 
кейбір үміткерлердің 
жұмысына сын да ай-
тылды. Сайыс соңында 
қатысушылардың барлығы 
арнайы дипломмен мара-
патталды. Жеңімпаздарды 
комиссия мүшелері кеңесе 
келе анықтады. Грант алу 
мүмкііндігіне екі бірдей 
үміткер Айзада Өміртаева 
мен Малика Махмұтова ие 
болды. Үздік атанғандарға 
ҰБТ нәтижесі бойынша 
тиісті ұпай алған жағдайда 
ғана ҚМУ ректорының 
грантына ие бола 
алатындықтары  ескертілді.   

 Бір айта кетерлігі, 
сайысқа тек қала 
оқушылары ғана қатысты. 
Ауылдық елді-мекенде 
тұратын жастар да мұндай 
іс-шаралардан қалыс 
қалмаса екен. «Менің 
таңдауым ҚМУ» сайысы 
жыл сайын өткізіледі де-
ген үміттеміз. Сондықтан 
келесі жылы бәйгеге 
қосылатын оқушылар саны 
және бейнероликтер сапа-
сы артатынына сенімдімін! 

Жаңа мүмкіндік

Менің таңдауым - ҚМУ!


